
HOĆE LI HRVATSKA IZLOBIRATI OVU VAŽNU DIPLOMATSKU POZICIJU?

Gjenero za Direktno: Grabar-Kitarović bila bi dobar izbor za glavnu

tajnicu NATO-a, ali čini se da je bivša predsjednica Litve utjecajnija u

globalnoj politici

Bivša predsjednica Republike Hrvatske, Kolinda Grabar-Kitarović, bivša britanska premijerka Theresa May i

bivša predsjednica Litve Dalia Grybauskaitė spominju se kao moguće kandidatkinje za glavne tajnice NATO-a,

javili su u četvrtak mediji. Da se iza te informacije nešto krije, dao je naslutiti i Robin Shepherd, drugi čovjek

Halifax međunarodnog foruma, jedne od najuglednijih globalnih organizacija koje se bave svjetskom sigurnosti.
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Čudo od prirode u borbi protiv dijabetesa: Šećer u krvi će.. Uklonite parazite iz svog organizma sa ovim preparatom.

TEKST SE NASTAVLJA NAKON OGLASA
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On je, naime, Grabar-Kitarović na početku panela o demokraciji koji se održao u Bratislavi ovako najavio: "Priča se u Washingtonu da ste vi

najizglednija kandidatkinja za buduću glavnu tajnicu NATO-a".

Sama bivša predsjednica nije to htjela komentirati, ali, podsjetimo, od 2008. do 2011. bila je na dužnosti veleposlanice Republike Hrvatske

u Sjedinjenim Američkim Državama, da bi potom, od srpnja 2011. obnašala dužnost pomoćnice glavnog tajnika NATO-a za javnu

diplomaciju.

I to je radila sve do početka svojeg predsjedničkog mandata u Hrvatsku, na koji je izabrana 11. siječnja 2015. godine.

Nakon što ju je na toj dužnosti nakon predsjedničkih izbora 2020. godine zamijenio Zoran Milanović, Grabar-Kitarović otišla je u druge

''vode''- izabrana je iste godine za članicu Međunarodnog olimpijskog odbora.
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Podsjetimo, još dok je bila u NATO-u, 2011. godine izjavila je:

"Gdje god jeste, morate razmišljati da to nije zauvijek. Koliko god trajalo, uvijek treba iskoristiti na najbolji mogući način kao odskočnu dasku,

ali i kao životno iskustvo". 

Otkrio metodu pomoću koje može kupovati auto iz salona
TEKST SE NASTAVLJA NAKON OGLASA
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Koliko ima istine u navedenoj informaciji, odnosno, može li Hrvatska ''odigrati'' tako važnu diplomatsku utakmicu i izlobirati da bivša

hrvatska predsjednica doista zauzme tako visoku međunarodnu poziciju, za Direktno je komentirao naš stalni suradnik i politički analitičar,

Davor Gjenero.
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''Sada bivšu predsjednicu Kolindu Grabar-Kitarović već se tijekom njena prvog mandata spominjalo kao moguću kandidatkinju za glavnu

tajnicu NATO saveza, još kad je sadašnjem glavnom tajniku Jensu Stoltenbergu isticao prvi mandat na čelu Sjevernoatlantske inicijative.

Tada se nagađalo o tome hoće li Grabar-Kitarović uopće trčati u predizbornoj kampanji za drugi mandat, a negdje u vrijeme kada je postalo

jasno da će Stoltenberg još jedan mandat ostati u Bruxellesu, ona je i objavila da ulazi u borbu za još jedan predsjednički mandat. 

Osim nje spominju se još dvije sjajne kandidatkinje - bivša britanska ministrica unutarnjih poslova i premijerka Theresa May i fantastična

donedavna litavska predsjednica Dalia Grybauskaitė'', počinje razgovor Davor Gjenero. 

Započela Inicijativu tri mora, odličan obrazovni background, sjajan mandat u

Washingtonu...

Podsjeća i na neke važne trenutke i poteze za vrijeme njezinog predsjedničkoga mandata.

''Predsjednica Grabar-Kitarović, zajedno s poljskim predsjednikom, pokrenula je inicijativu Tri mora, koja je prava NATO inicijativa, de facto

inicijativa izgradnje snažnog zida u srednjoj Europi, koji bi spriječio daljnje prodiranje patogenog ruskog utjecaja na Uniju. Radi se o projektu

vertikalne integracije Unije, koji je uspješan prije svega zato što nije 'izmišljen', nego je odgovor na stvarne geostrateške potrebe.

Veliku prednost bivšoj hrvatskoj predsjednici predstavlja činjenica da je svoj projekt uvijek vodila vrlo 'euroatlantistički' i da je u svakom

njenom potezu bilo evidentno da se radi o osobi posvećenoj atlantizmu i snažnoj suradnji Europe sa Sjedinjenim Državama.
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Njen obrazovni background, njezin odličan mandat veleposlanice u Washingtonu, pa ni ona fact finding misija u SAD prije početka mandata

Trumpove administracije, koja joj je u Hrvatskoj bila tako snažno zamjerana, u ovoj utakmici nije joj prepreka, dapače''. 

A ostale kandidatkinje - Theresa May...

Gjenero analizira i ostale kandidate za tu prestižnu dužnost.

''Theresa May političarka je koja je promovirala euroatlantizam, ozbiljna je i odgovorna osoba, u a vrijeme referenduma o Brexitu bila je

protivnica bitanskog napuštanja Europske unije, i to nije krila. Kao premijerka morala je provoditi Brexit, ali se pritom nije iskazala. Činjenica

je da je francuski diplomat, glavni pregovarač s EU, Christian Barnie, uz potporu 'starog lisca' Jean Claudea Junckera, nadigrao Theresu

May, a da se ona u 'svom dvorištu' u toj situaciji nije iskazala kao krizni manager.

Unatoč respektablilnoj karijeri, May ima nekoliko velikih mana: dolazi iz velike zemlje članice NATO, a glavni tajnici su uglavnom iz manjih

članica, ali snažnih saveznica; Brexit joj je ostavio neugodan pečat, a niti u Britaniji, niti u Europi ne smatraju je uspješnim pregovaračem'',

objašnjava naš sugovornik. 

I Dalia Grybauskaitė...

Za bivšu litvansku predsjednicu Davor Gjenero smatra sljedeće:

''Čini se da je Dalia Grybauskaitė ipak kandidatkinja s najviše šansi. Protukandidatkinjama je superiorna po obrazovanju, s doktoratom iz

socijalnih znanosti s prestižnog Sveučilišta Georgetown.

Njena karijera je neusporediva, jer je odradila dva sjajna predsjednička mandata u svojoj zemlji, a prije toga je bila Europska povjerenica za

financijsko planiranje i proračun, i pritom bila proglašena najboljom povjerenicom u tadašnjoj Barrosovoj Europskoj komisiji. 

Grybauskaitė je heroina u zaustavljanju prodora patogenog Putinovog utjecaja na Europsku uniju, čelična lady koja imponira i američkim

saveznicima i europskim kolegama''.  

Što može očekivati Hrvatska?

Stoga je Gjenero ovoga uvjerenja:

''Bivša predsjednica Grabar-Kitarović bila bi dobar izbor za glavnu tajnicu, ali se čini da je gospođa Grybauskaitė ipak snažnija osobnost,

prepoznatljivija i utjecajnija u globalnoj politici. Dobije li tu poziciju bilo naša bivša predsjednica, bilo litavska bivša predsjednica, svi

euroatlantski orijentirani hrvatski građani mogli bi biti izrazito zadovoljni tim izborom.

Nakon što je Europsku komisiju donedavno vodio Juncker iz malenog Luxemburga, to bi bio novi recentni dokaz da veličina zemlje nije

presudna za utjecaj njene političke elite''.

*Dopušteno je prenošenje sadržaja uz objavu izvora i autora.

Tekst je nastao u okviru projekta kojeg je financijski podržala Agencija za elektroničke medije.


